
PROTOKÓŁ 

posiedzenia  Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, Komisji 

Rewizyjnej, Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

 z dnia 23 sierpnia 2013 r. 

 

1. Obrady Komisji otworzył Przewodniczący Rady, w których uczestniczyło 13 radnych; 

nieobecna była: Anna Jezierska i Katarzyna Mularczyk. Lista obecności stanowi zał. nr 

1 do protokołu. 

2. Zaproponowany porządek spotkania rozszerzono w punkcie 1: „Zaopiniowanie 

projektów uchwał w sprawie:” o kolejny podpunkt 7 - określenia przystanków 

komunikacyjnych na terenie Gminy Czernica, których właścicielem lub zarządzającym 

jest Gmina Czernica oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

Innych uwag do porządku obrad nie wniesiono. Został przyjęty 13 głosami i stanowi 

zał. nr 2 do protokołu. 

3. Komisje zaopiniowały projekty uchwał w sprawie: 

1/ zmiany budżetu Gminy Czernica na 2013 rok 

Projekt zmian budżetu Gminy Czernica na 2013 r. przedstawiła i omówiła p. Skarbnik. 

Poinformowała, iż zmiany wynikają z następujących spraw: 

1/ ze względu na pozytywną ocenę wniosku złożonego do Ministerstwa Pracy i 

Polityki Społecznej, w ramach programu dofinansowania placówek wsparcia 

dziennego, zaplanowano w dochodach kwotę dotacji w wysokości 112.860 zł z 

przeznaczeniem na remont świetlicy terapeutycznej w Kamieocu Wr. W  wydatkach 

uwzględniono kwotę 123.000 zł ze względu na wkład własny gminy. 

Powyższą zmianę budżetu przegłosowano jednogłośnie; 

2/ z przeznaczenia wydatków na: 

- 82.300 zł na termomodernizację obiektów użyteczności publicznej w Gminie, tj. 

30.000 zł na modernizację kotłowni w budynku Urzędu Gminy oraz 52.300 zł na 

sporządzenie audytów energetycznych oraz wniosku do Ministerstwa Ochrony 

Środowiska w ramach programu „System Zielonych Inwestycji GIS w zakresie 

zarządzania energią w budynkach użyteczności publicznej”, 

-  30.000 zł na modernizację przepustu w Dobrzykowicach, 

-  20.000 zł na odnowienie stołów i krzeseł na sali konferencyjnej Urzędu Gminy, 

-  10.000 zł na ubezpieczenie nowego samochodu dla OSP w Kamieocu Wr., 

-  19.000 zł zaplanowano na remont dachu  szkoły w Kamieocu Wr., 

- 200.000 zł doplanowano na zakooczenie funkcjonowania SP w Czernicy i 

Przedszkola w Czernicy oraz rozpoczęcie działania Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 

Czernicy. 

Radna Maria Marcinów-Maciejczyk zwróciła uwagę, iż Zespół Szkolno-Przedszkolny w 

Czernicy został utworzony z myślą o powstaniu oszczędności w budżecie gminy, a do 

działania Zespołu dodaje się 200.000 zł. Ponadto, w projekcie budżetu zaplanowana 



jest kwota 275.800 zł na budowę wysypiska w Gaci i na pomoc dla Związku 

Międzygminnego. Zaznaczyła, że ma wiele uwag do działalności Związku. 

Zwróciła się do Wójta Gminy o wyjaśnienie powyższych spraw. 

p. Wójt stwierdził, że sprawy związane z działalnością Związku,  wywozem śmieci 

przez firmę Alba  były  omówione na poprzednim wspólnym posiedzeniu Komisji 

Rady. Szkoda, że nie uczestniczyła w nim radna M. Marcinów-Maciejczyk. Natomiast 

działania podjęte przez Radę Gminy  w sprawie utworzenia Zespołu dadzą 

oszczędności z tytułu mniejszych dopłat gminy do przedszkoli niepublicznych. 

Przewodniczący Rady zauważył, iż dyskusja „wyszła” poza ramy omawianego tematu. 

Radna M. Marcinów-Maciejczyk zawnioskowała, aby jeden miesiąc letni był 

wypoczynkiem dla radnych, „by nie było tak, że radni wyjeżdżają, a zwołuje się 

posiedzenie”. Ponadto zastrzegła, by zapisad - „zostałam pozbawiona zadawania 

pytao”. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że zwołanie posiedzeo Komisji lub Rady Gminy 

odbywa się na wniosek, bądź gdy jest taka  potrzeba. Każde posiedzenie planowane 

jest z wyprzedzeniem. 

Radna Katarzyna Moroz zgłosiła problem odwodnienia podwórza świetlicy wiejskiej w 

Wojnowicach. Woda z rynny budynku świetlicy cieknie na podwórko i podmywa 

fundamenty. W zimie zamarza  i robi się ślisko. 

p. Piotr Golus wyjaśnił, iż przy wycenie parkingu, przy świetlicy w Wojnowicach, 

został uwzględniony aspekt odwodnienia podwórza  ze względu na zgłoszenia 

sąsiadów. Według kosztorysu koszt odwodnienia wyniesie 7.000 zł. 

W trakcie dalszej dyskusji Komisje wysunęły wnioski, aby w budżecie Gminy na 2013 

rok zaplanowad środki: 

-  w wysokości 1.000 zł na dofinansowanie akcji „Narodowe Czytanie” utworów 

Aleksandra  Fredry, 

-   dla prawnika przy negocjacji Gminy z firmą BUDIMEX- 20.000 zł. 

Powyższe wnioski zostały przegłosowane jednogłośnie. 

Ponadto, przegłosowano jednogłośnie wniosek o pomniejszenie środków 

przeznaczonych  na oświetlenie ulic gminnych o kwotę 70.000 zł. 

Budżet po zmianach wyniesie: dochody – 41.316.664,18 zł, w tym dochody bieżące – 

36.421.464,18 zł, dochody majątkowe – 4.895.200 zł. Wydatki – 42.196.664,18 zł, w 

tym wydatki bieżące – 35.458.889,18 zł, wydatki majątkowe -  6.737.775 zł. 

Przychody – 3.800.000 zł, rozchody – 2.920.000 zł. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. 

Pozytywnie projekt uchwały zaopiniowało 11 radnych, 2 radnych wstrzymało się od 

głosu – stanowi on zał. nr 3 do protokołu. 

2/ wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Czernica na lata 

2013-2022 

Projekt zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Czernica na lata 2013-2022 

przedstawiła i omówiła p. Skarbnik. 



Poinformowała, iż powyższy projekt zmian jest związany z dostosowaniem wielkości 

dochodów i wydatków budżetu, po zmianach. 

Zmiany w zakresie kwot limitów wydatków dotyczą następujących zadao: 

- budowy przepompowni i rurociągu łączącego Gminę Czernica z miastem Wrocław, 

- budowy chodników wzdłuż drogi Dobrzykowice-Chrząstaw. 

Komisje przegłosowały wniosek, aby 100 tyś. zł przeznaczone w budżecie Gminy 

Czernica na 2013 r.  na dofinansowanie chodników przy drodze powiatowej 

Dobrzykowice – Chrząstawa przesunąd na zadanie - wykonanie chodnika przy ul. 

Głównej w Jeszkowicach w roku 2013 - przy partycypacji  powiatu w wysokości 50% - 

za przyjęciem wniosku głosowało 11 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

- przebudowy budynku szkoły w Czernicy wraz z termomodernizacją. W roku 2014 

zadanie to przejdzie jako element nowego przedsięwzięcia „Termomodernizacja 

obiektów użyteczności publicznej Gminy Czernica”, 

- budowy oświetlenia drogowego – pomniejszono limit wydatków o kwotę 70.000 zł 

Limity wydatków na przedsięwzięcia w roku 2013, po zmianach, wyniosą 3.202.175 

zł. 

W trakcie dalszej dyskusji głos zabrali: 

- radna Halina Popiołek podkreśliła, że pilną potrzebą jest przełożenie chodnika przy 

ul. Stawowej w Dobrzykowicach. Wysunęła wniosek, aby zaprosid przedstawiciela 

Starostwa, by wyjaśnid sprawę remontu dróg powiatowych na terenie Gminy 

Czernica. 

- radna Maria Marcinów-Maciejczyk zgłosiła wniosek na wykonanie chodnika od ul. 

Poprzecznej do ronda we wsi Kamieniec Wr. oraz o zaproszenie przedstawiciela 

Spółek Wodnych w Oławie na wspólne posiedzenie Komisji. 

Wójt Gminy ustosunkowując się do powyższego stwierdził, że w sprawie chodnika 

będzie rozmawiał z Marszałkiem Województwa Dolnośląskiego. Gdy będzie wola 

partycypacji ze strony Urzędu Marszałkowskiego, ujmie to zadanie w budżecie Gminy 

na 2014 rok; 

- radny Piotr Zakręta zaproponował, aby wspólne posiedzenie Komisji w miesiącu 

wrześniu poświęcid sprawie dróg gminnych. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. 

Został on zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

3/ uchylenia uchwały Nr XXII/198/2012 Rady Gminy Czernica z dnia 20 listopada 2012 

r. w sprawie zmiany Studium uwarunkowao i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Czernica 

Powyższy projekt uchwały przedstawił p. Marek Woźniak – projektant studium 

gminy. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. 

Został on zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

4/ zmiany „Studium uwarunkowao i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Czernica” 



Powyższy projekt uchwały przedstawił p. Marek Woźniak – projektant studium 

gminy. 

Głównym celem niniejszej zmiany jest dokonanie nowych ustaleo w przeznaczenia 

terenu, zaktualizowanie kierunków rozwoju gminy dostosowanych do zmieniających 

się wymagao inwestycyjnych. Uzyskano do projektu studium, wraz z prognozą 

oddziaływania na środowisko, wymagane opinie i uzgodnienia. 

W wyniku opiniowania projektu zmiany studium, organy opiniujące wniosły uwagi, 

które zostały uwzględnione, w tym uwagi Regionalnego Dyrektora Ochrony 

Środowiska związane z występowaniem siedlisk przyrodniczych. 

Projekt powyższy został wyłożony do publicznego wglądu w dniach: od 8 lutego do 9 

marca 2012 r.  Dnia 5 marca 2012 r. została zorganizowana dyskusja publiczna nad 

rozwiązaniami przyjętymi w projekcie zmiany studium.  

W dniach: od 25 maja  do  15 czerwca 2012 r. projekt studium został ponownie 

wyłożony do publicznego wglądu, a 24 czerwca została zorganizowana dyskusja 

publiczna.  

W wyniku ponownego wyłożenia wpłynęły uwagi, które zostały rozstrzygnięte przez 

Wójta Gminy i zaopiniowane przez Komisję Zagospodarowania Przestrzennego… 

Rady. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. 

Został on zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

5/ zmiany uchwały Nr XXIV/277/2005 Rady Gminy Czernica z dnia 23 czerwca 2005 r. 

w sprawie ustalenia nazw ulic we wsi  Czernica 

Z wnioskiem o zmianę nazwy ulicy, która stanowi własnośd prywatną wystąpili 

bezpośrednio zainteresowani właściciele gruntów oraz mieszkaocy wsi Czernica.. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. 

Został on zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

6/ zmiany statutu Celowego Związku Gmin pod nazwą: „Związek Międzygminny 

Ślęza-Oława” 

Zmiana statutu Związku dotyczy zmiany  składu Zarządu Związku. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został 

on zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

7/ określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Czernica, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Czernica oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków 

Ustawa o publicznym transporcie zbiorowym stanowi, że do zadao organizatora 

publicznego transportu zbiorowego należy określenie przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest dana jednostka samorządu, 

udostępnianych dla operatorów i przewoźników, a także określenie warunków i zasad 

korzystania z tych obiektów. 



Na terenie Gminy Czernica, nazwy przystanków zostały ujednolicone, zgodnie z 

rozporządzeniem Ministra Transportu, Budownictwa i Gospodarki Morskiej z dnia 

10.04.2012 r. w sprawie rozkładów jazdy. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. Został 

on zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

4. Stanowisko w sprawie utworzenia Lokalnego Funduszu Pożyczkowego w Gminie 

Czernica Komisje postanowiły zająd na najbliższej sesji Rady Gminy. 

5. W sprawach różnych Komisje zapoznały się z koncepcją programowo-przestrzenną 

budowy zespołu szkolno-przedszkolnego przy ul. Kolejowej w Dobrzykowicach. 

Przedstawiciel pracowni projektowej FORMAT, przy omawianiu powyższej koncepcji, 

zwrócił uwagę na: 

- lokalizację zespołu, 

- wskaźnik zabudowy, 

- wskaźnik powierzchni biologicznie czynnej, 

- liczbę kondygnacji, 

- wysokośd budynków, 

- nachylenie dachu, 

- wskaźnik parkowania, 

- obsługę komunikacyjną, 

- możliwośd etapowej rozbudowy inwestycji. 

Planowana powierzchnia zespołu - to 6087 m2; szacunkowy koszt inwestycji wynosi 

16 mln zł netto. 

W trakcie dyskusji radni wyrazili obawę, czy nowa szkoła zabezpieczy w przyszłości 

potrzeby gminy. 

6. Na tym Przewodniczący Rady zamknął obrady Komisji. 

 

                                                                                               Protokołowała 

                                                                                              Barbara Listwan 

 

 

 

 

 

 

 


